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Protokół Nr 9/XXXIV/2009 
 

z XXXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy w Boronowie, która odbyła się w dniu                      
24 listopada 2009r. w sali narad Urzędu Gminy w Boronowie w godz. 16.00 –18.50. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Czornik otworzył sesję stwierdzając prawomocność 
obrad, gdyŜ na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych: 
Radny Alojzy Fogel - nieobecny 
Radny Marian Ślęzok – nieobecny 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy – Rufin Majchrzyk 
Zastępca Wójta – Stanisław Wieczorek 
Skarbnik Gminy – Małgorzata Cyl 
Radca Prawny – Mirosława Sulewska 
oraz mieszkańcy 
 
Ad. 2 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach radnych podejmowanych     

w okresie międzysesyjnym oraz informacje z prac Komisji Rady. 
5. Informacje z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy Boronów na 2009 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy Boronów na 2009 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

2010. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej na rok 

2010. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 2010r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości. 
12. Omówienie projektu budŜetu na 2010 rok: 

a) przedstawienie projektu budŜetu przez Skarbnik Gminy. 
b) dyskusja na temat projektu budŜetu. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Sprawy róŜne. 
17. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Ze względu na brak uwag Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) przyjęła protokół                        
Nr 8/XXXIII/2009 z sesji Rady Gminy z dnia 27 października br. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Roman Czornik poinformował o odbyciu się w okresie 
międzysesyjnym jednego posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów dnia 20 listopada br. 
Następnie podziękował radnym za udział w uroczystości z okazji rocznicy podpisania umowy 
o przyjaźni i współpracy z gminą Komorni Lhotka z Czech. 
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Ad. 5 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym – informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radny Krzysztof Romańczyk zadał pytanie, jak wysokie będą lampy na ul. Ks. Adamka. 
 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk  wyjaśnił, iŜ będą miały ok. 6 metrów, gdyŜ światło nie moŜe 
świecić na pola. 
 
Radny Bogdan Hutsz zadał pytanie, o co chodzi z tą dzierŜawą spółdzielni. 
 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk  wyjaśnił, iŜ chodzi o to, Ŝe w latach 90- tych GS w Herbach 
zwracał się na podstawie ustawy państwowej o przydzielenie wieczystego uŜytkowania, 
którego Gmina odmówiła. Odmowa była spowodowana istniejącym konfliktem pomiędzy 
Gminą, a GS. Konflikt dotyczył opłat za zarząd, który definitywnie został wygaszony poprzez 
wyrok Sądu Administracyjnego w Gliwicach w 2007r. Od tego momentu bez umownie GS    
w Herbach zajmował pomieszczenia przy ul. Wolności w Boronowie. Jesienią 2007r. GS 
Herby wystąpił do sądu o poznanie wieczystego uŜytkowania. Sąd w 2009r. przyznał 
wieczyste uŜytkowanie i na mocy decyzji sądowej została wykonana wycena całego obiektu 
zajmowanego przez GS. Wycena obejmowała wartość tylko starego budynku zajmowanego 
przez GS i za ten budynek GS zapłacił. Jeśli chodzi o działkę, nie wchodziła w skład wyceny 
i nie została zapłacona przez GS, za działkę będziemy czerpać co roku czynsz dzierŜawny.    
W tej chwili jest ustalony czynsz roczny w wysokości 600 zł. Toczy się jeszcze jedna sprawa 
w sądzie za niezapłacenie dzierŜawy za miesiące bezumowne jednak w tej chwili ta sprawa 
będzie odwieszona. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk  wyjaśnił, iŜ konieczne jest przełoŜenie środków finansowych 
spowodowane wpłynięciem wniosku o podłączenie wody do dwóch budynków mieszkalnych. 
Wodociąg trzeba przeprowadzić przez ul. 3-go maja na odcinku ponad 100 metrów i będzie to 
musiała być rura o przekroju ok. 100 mm. W związku z planowaną modernizacją ul. 3-maja 
będzie moŜna zlecić wykonanie projektu tej nitki wodociągowej jeszcze w tym roku. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 13 głosami za 
(jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 64/XXXIV/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia            
24 listopada 2009 roku w sprawie zmian budŜetu gminy Boronów na 2009 rok. 
 
Ad. 7 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl  wyjaśniła, iŜ w § 1 uchwały zwiększamy przychody 
budŜetu gminy o kwotę 20 000 zł pochodzącą z wolnych środków za 2008 rok, które po 
stronie wydatków przeznaczamy na brakujące środki na wynagrodzenia dla nauczycieli do 
końca 2009 roku. Środki te będą przeznaczone na następujące zadania: 

• dodatki wiejskie oraz wynagrodzenia wraz z pochodnymi od wynagrodzeń w oddziale 
przedszkolnym przy szkole podstawowej – 550 zł; 

• dodatki wiejskie oraz wynagrodzenia wraz z pochodnymi w Przedszkolu – 3 750 zł; 
• dodatki wiejskie oraz wynagrodzenia wraz z pochodnymi w Gimnazjum – 12 500 zł; 
• składki ZUS od wynagrodzeń dla pracowników obsługi finansowej w ZPO – 2 500 zł; 
• dodatki wiejskie oraz składki ZUS od wynagrodzeń w stołówce szkolnej – 200 zł 
• wynagrodzenia pracowników świetlicy szkolnej – 500 zł. 

 



3 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 13 głosami za 
(jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 65/XXXIV/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia            
24 listopada 2009 roku w sprawie zmian budŜetu gminy Boronów na 2009 rok. 
 
Ad. 8 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl zgłosiła wniosek o wycofanie z tytułu uchwały 
sformułowania „…na rok 2010” oraz o dodanie § 4 o następującej treści: „Traci moc uchwała 
Nr 95/XXIV/2008 Rady Gminy w Boronowie z dnia 25 listopada 2008 roku w sprawie 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2009.” i przesunięcie numeru kolejnego 
§ na § 5. Wprowadzenie takich zmian jest waŜne w takim momencie, jeśli Rada nie będzie 
zmieniać stawek podatkowych, wówczas nie musi podejmować nowej uchwały. Tak jest        
w przypadku tej uchwały o opłacie targowej. Stawki opłaty targowej są takie same jak            
w ubiegłym roku, ale w związku z tym, iŜ w tytule uchwały był zapis „…na 2009 rok” trzeba 
w tym roku podejmować nową uchwałę z tymi samymi stawkami. Wiele gmin podejmuje 
uchwały podatkowe nie pisząc roku, w uchwale. Po konsultacji z Panią Prawnik ustaliliśmy, 
Ŝe moŜemy teŜ podjąć uchwałę bez podania w niej roku. Nie oznacza to, Ŝe w przyszłym roku 
nie będziemy mogli podejmować nowej uchwały. Rada będzie mogła podjąć taką uchwałę 
jeśli będzie chciała.  
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ przepisy prawa mówią odnośnie 
podatków od nieruchomości, aby ustalać te podatki na dany rok podatkowy. Oznacza to, Ŝe     
w przyszłym roku Rada powinna zmierzyć się z projektem takiej uchwały. Tam gdzie pracuje 
stosuje się zasadę uchwalania uchwały na rok i automatycznie na następny rok musi być 
uchwalona nowa uchwała. Tutaj po konsultacji, Pani Skarbnik ma inne spojrzenie na tą 
kwestię i ma taką moŜliwość. 
 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk zadał pytanie, czy gdyby się tak stało, Ŝe obecna Rada na 
koniec kadencji nie uchwaliłaby uchwał podatkowych, a nowa Rada ukonstytuowałaby się 
późno np. w styczniu i uchwały podatkowe byłyby podjęte równieŜ w styczniu to czy przy 
starym zapisie uchwał spowodowałoby, Ŝe na początku roku nie obowiązują Ŝadne stawki. 
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ w styczniu obowiązywałyby jeszcze stare 
stawki. Ponadto nie spotkała się w Ŝadnych komentarzach i doświadczeniach innych, aby taka 
sytuacja miała miejsce. UwaŜa, Ŝe rozwiązanie Pani Skarbnik jest do przyjęcia i nie widzi 
Ŝadnych przeszkód. 
 
Przewodniczący Rady zadał pytanie, jeśli został przygotowany projekt uchwały z zapisem 
na rok 2010, to czy trzeba tą proponowaną zmianę przegłosować. 
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ kaŜdą zmianę zaproponowaną przez 
Skarbnik Gminy naleŜy przegłosować.  
 
Radny Bogdan Hutsz zadał pytanie, nie wie czy dobrze zrozumiał Panią Skarbnik, jeśli Rada 
przyjmie uchwałę w zaproponowanej wersji, to czy jeśli stawki podatku zostaną na dzień 
dzisiejszy takie jak są na rok 2009, to wtedy wykreślamy rok i dalej będziemy procedować, 
aby te stawki podnieść? 
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, Ŝe to Rada decyduje o wysokości stawek 
podatku. Praktykuje się równieŜ wskazanie w tabelach maksymalnych stawek, których Rada 
nie moŜe przekroczyć, wysokość stawek z ubiegłego roku oraz propozycje na następny rok. 
Jeśli nie uchwali się w przyszłym roku stawek podatkowych, będą obowiązywać stare stawki 
z tego względu, Ŝe decydentem jest Rada Gminy. 
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Radny Bogdan Hutsz wyjaśnił, iŜ rozumie przez to, Ŝe jeśli zostanie wykreślony w uchwale 
rok, na który ma obowiązywać dana uchwała to pozostają stawki z ubiegłego roku. 
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, Ŝe nie będą obowiązywać stare stawki, Rada będzie 
podejmować na dzisiejszej sesji nowe stawki. Tak jest właśnie w przypadku uchwały              
o opłacie targowej, gdzie wysokość stawek się nie zmieni, ale Rada musi podjąć nową 
uchwałę ze względu na zapis w poprzedniej uchwale „…na 2009 rok” 
 
Radny Paweł Sukiennik zadał pytanie, czy jeśli Rada nie podejmie uchwały obwarowanej  
na dany rok, to nie będzie uchwalonych stawek. 
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ ustawodawca nie pozwala, aby uchwały 
były zmieniane w ciągu danego roku. Ustawodawca nakazuje, aby uchwały były 
konstruowane odpowiednio wcześnie i aby była moŜliwość ewentualnych zmian i Ŝeby one 
weszły w Ŝycie od 1 styczna danego roku kalendarzowego.  
 
Radny Edward CzyŜ wyjaśnił, iŜ Komisja BudŜetu i Finansów rozpatrywała na posiedzeniu 
komisji projekty uchwał podatkowych i Komisja wnioskuje o wykreślenie roku 2010, tak jak 
wnioskuje Pani Skarbnik.  RównieŜ sąsiednie gminy np. Gmina Herby takiego zapisu nie 
mają.  
 
Radny Paweł Sukiennik poprosił o poparcie wniosku Pani Skarbnik Gminy. 
          
Rada Gminy 12 głosami za oraz 1 głosem wstrzymującym przyjęła wniosek o wykreślenie       
z tytułu uchwały sformułowania „…na rok 2010”. Następnie Rada 12 głosami za oraz             
1 głosem wstrzymującym przyjęła wniosek o dodatnie § 5 i przesunięcie kolejnego numeru §. 
 
Radny Edward CzyŜ wyjaśnił, iŜ propozycje Wójta zostały ustalone w oparciu o ogłoszone 
przez Ministerstwo Finansów górne granice stawek podatkowych ogłoszonych w Monitorze 
Polskim, które wzrosły o 3,5 %. RównieŜ na takiej podstawie zostały wyliczone dochody        
z podatków przyjęte w projekcie budŜetu na przyszły rok. Komisja wnioskuje o przyjęcie 
proponowanych stawek we wszystkich projektach uchwał podatkowych. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 12 głosami za 
oraz 1 głosem wstrzymującym podjęła uchwałę Nr 66/XXXIV/2009 Rady Gminy                 
w Boronowie z dnia 24 listopada 2009 roku w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
 
Wyszła Radna Irena Brol 
 
Ad. 9 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl  zgłosiła wniosek o wycofanie z tytułu uchwały 
sformułowania „…na rok 2010” oraz o dodanie § 5 o następującej treści: „Traci moc uchwała 
Nr 98/XXIV/2008 Rady Gminy w Boronowie z dnia 25 listopada 2008 roku w sprawie 
wysokości dziennych stawek opłaty targowej w 2009 roku” i przesunięcie numeru kolejnego 
§ na § 6. 
 
Rada Gminy 12 głosami za przyjęła wniosek o wykreślenie z tytułu uchwały sformułowania 
„…na rok 2010”. Następnie Rada 12 głosami za przyjęła wniosek o dodatnie § 5                     
i przesunięcie kolejnego numeru §. 
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Radny Paweł Sukiennik zadał pytanie, czym się Wójt sugerował pozostawiając te same 
stawki opłaty targowej, co w ubiegłym roku. 
 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk  wyjaśnił, iŜ sugerował się sugestiami pracowników 
zbierających opłatę targową oraz osób, które korzystają z targowiska. W ubiegłym roku 
wprowadzono znaczne zmiany w wysokościach i kryteriach poboru tej opłaty. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił, aby uzupełnić w uchwale zapis „Rada Gminy w Boronowie 
uchwala, co następuje:” po podstawie prawnej uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 12 głosami za 
podjęła uchwałę Nr 67/XXXIV/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia 24 listopada 2009 
roku w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej. 
 
Ad. 10 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl zgłosiła wniosek o wycofanie z tytułu uchwały 
sformułowania „…na 2010r.” oraz o dodanie § 4 o następującej treści: „Traci moc uchwała 
Nr 99/XXIV/2008 Rady Gminy w Boronowie z dnia 25 listopada 2008 roku w sprawie 
podatku od środków transportowych w 2009 r.” i przesunięcie numeru kolejnego § na § 5. 
Ponadto wnosi o wykreślenie w § 1 w zdaniu „Określa wysokość rocznych stawek podatku od 
środków transportowych na 2010 r.” sformułowania „na 2010 r.”. 
 
Rada Gminy 12 głosami za przyjęła wniosek o wykreślenie z tytułu uchwały sformułowania 
„…na 2010r.”. Następnie Rada 12 głosami za przyjęła wniosek o dodatnie § 4 i przesunięcie 
kolejnego numeru §. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 12 głosami za 
podjęła uchwałę Nr 68/XXXIV/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia 24 listopada 2009 
roku w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
Ad. 11 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ chodzi o wykupienie działek przed oczyszczalnią na ul. Dolnej. 
Działki te nie są pod zabudowę i chce je wykupić, aby moŜna było w przyszłości posadzić 
drzewa i zrobić pas ochronny od domów mieszkalnych. Ten teren moŜe się równieŜ przydać 
gminie w przyszłości, jeśli będziemy modernizować oczyszczalnię. Na razie nie ma 
zabezpieczonych środków na ten cel. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ zamysł jest trafieniem w przysłowiową dziesiątkę            
i moŜe w duŜym stopniu rozwiązać problem z uciąŜliwością oczyszczalni ścieków. Po 
rozmowach z przedstawicielami trudniącymi się modernizacjami oczyszczalni ścieków, 
stwierdzili, iŜ pasy ochronne z drzew równieŜ mogą w pewnym stopniu ochronić 
mieszkańców od nieprzyjemnego zapachu.  
 
Radny Paweł Sukiennik stwierdził, iŜ popiera propozycję Wójta i uwaŜa, Ŝe jest to bardzo 
dobry pomysł.  
 
Radny Edward CzyŜ stwierdził, iŜ w przyszłości będzie czekać nas modernizacja 
oczyszczalni ścieków, więc ten teren na pewno nam się przyda. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 12 głosami za 
podjęła uchwałę Nr 69/XXXIV/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia 24 listopada 2009 
roku w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. 
 
Przyszła Radna Irena Brol. 
Ad. 12 
a) 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl przedstawiła informację na temat projektu budŜetu na rok 
2010. Poinformowała, iŜ projekt budŜetu po stronie przychodów zamyka się kwotą 1.300 000 
zł, na którą składają się wolne środki za 2009 rok w wysokości 300 000 zł i kredyt                 
w wysokości 1 000 000 zł. Po stronie dochodów zamyka się kwotą 8 168 813 zł tj. 1,2% 
mniej w stosunku do 2009r. Tutaj głównie zmniejszają się wpływy z podatku leśnego, 
rolnego, gdzie Minister Finansów obniŜył stawki ustawą, mniejsze będą równieŜ dochody 
otrzymane za pośrednictwem Urzędów Skarbowych tj. podatek od czynności cywilno – 
prawnych, od spadów i darowizn, udziały w podatkach od osób prawnych, mniejsze będą 
dotacje. W 2009r. były środki unijne na E-Urząd 150 861,73 zł, na Kapitał Ludzki 
realizowany przez GOPS 121 351,93 zł, na przedszkole 40 000 zł, to wszystko ma wpływ na 
zmniejszenie się dochodów mimo prognozy wpływów z tytułu podatków lokalnych o 3,5% 
większych. Wydatki zamkną się kwotę 9 285 285 zł tj. o 3,6% więcej niŜ w 2009 roku.          
W tym na wydatki bieŜące chcemy poznaczyć 70,1% budŜetu, a na wydatki inwestycyjne 
29,9% budŜetu. Rozchody zamykają się kwotą 183 528 zł i są to spłaty zaciągniętych 
poŜyczek w WFOŚiGW. Faktyczne potrzeby zgłaszane przez pracowników merytorycznych 
Urzędu, jednostki organizacyjne, radnych oraz sołectwa były większe o 1 430 716 zł, niŜ 
wydatki przyjęte w projekcie budŜetu. Szczegółowy opis wydatków przewidywanych             
w projekcie budŜetu zawierają strony 8-19 w części opisowej. 1 stycznia 2010r. wchodzi        
w Ŝycie nowa ustawa o finansach publicznych, która zmieni kształt i załączniki uchwały 
budŜetowej, ale według sugestii RIO musieliśmy projekt uchwały budŜetowej przygotować 
według ustawy o finansach publicznych „starej”. I teraz są takie moŜliwości: jeśli uchwalimy 
budŜet do końca roku to według starego wzoru, ale zaraz po nowym roku trzeba uchwałę 
przekształcić czyli uchwalić jeszcze raz po nowemu albo uchwalić budŜet według nowego 
wzoru , ale dopiero po 1 stycznia, z tym, Ŝe budŜet według nowej ustawy musimy uchwalić 
do 31 stycznia, a nie tak jak to było do tej pory do 31 marca. Procedura uchwalania budŜetu 
równieŜ będzie musiała być zmieniona w przyszłym roku. 
 
b) 
Radny Paweł Sukiennik zadał pytanie, dlaczego na str. 8 części opisowej jest mniejsza 
kwota na zakupie wody niŜ w ubiegłym roku. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ Gmina Herby narzuciła większą kwotę niŜ w umowie i my 
oddaliśmy tą sprawę do sądu. Po wygraniu sprawy, Gmina Herby musiała nam zwrócić tą 
róŜnicę w cenie. 
 
Przewodniczący Rady zauwaŜył, iŜ posiadany majątek naleŜy wykorzystać do rozwoju 
Gminy, a w budŜecie jest tylko kwota 60 000 zł. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, iŜ chodzi o sprzedaŜ majątku. Ta kwota ustalana jest wirtualnie   
i nigdy nie da się przewidzieć tego, co się wydarzy w przyszłym roku. Kwota 60 000 zł jest to 
tylko kwota zaplanowana. 
 
Radny Wiesław Kubieniec wyjaśnił, iŜ na zebraniu wiejskim poruszył sprawę wymiany 
studzienki w Grojcu przy przystanku autobusowym i nałoŜeniu warstwy asfaltu. Wyjaśnił, iŜ 
nie widzi w budŜecie zaplanowanej kwoty na ten cel. 
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Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ nadal nie jest uregulowana sprawa z Nadleśnictwem dotycząca 
własności gruntu. Do póki nie będzie ta sprawa uregulowana nie moŜna inwestować w teren 
przy przystanku autobusowym. 
 
Radny Wiesław Kubieniec wyjaśnił, iŜ Polska Federacja TKKF chciałaby uzyskać z gminy 
dotację. Czy jest moŜliwe przekazanie określonej kwoty z promocji gminy na działalność 
TKKF-u. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ na wsparcie działalności sportowej są przygotowane tylko kwoty 
takie jak w poprzednim roku. Będą one moŜliwe do pozyskania w formie konkursu. Na razie 
nie ma ustawy umoŜliwiającej przyznanie dotacji na mniejsze kwoty poza konkursem. 
 
Radny Wiesław Kubieniec wyjaśnił, Ŝe gdyby zwrócił się do Starosty Lublinieckiego            
o przekazanie pewnej kwoty na nagrody dla uczestników TKKF-u, to czy mógłby Wójt go 
poprzeć. 
 
Radny Krzysztof Bełkot wyjaśnił, iŜ na str. 9 części opisowej jest taka duŜa kwota 
zaplanowana na schroniska dla bezdomnych zwierząt. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ taka sama kwota była zaplanowana w tym roku. Ta kwota i tak nie 
jest wystarczająca na spełnienie potrzeb, na jakie jest zapotrzebowanie. 
 
Radny Wiesław Kubieniec zadał pytanie co to jest za kwota 2 500 zł na turystykę, gdyŜ        
w tym roku nie było tego. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ dwa stowarzyszenia zwróciły się o dofinansowanie pewnych 
działań związanych z turystyką naszej Gminy. 
 
Radny Bogdan Hutsz wyjaśnił, iŜ złoŜył cztery wnioski do budŜetu i nie liczy na to, Ŝe 
zostaną uwzględnione w projekcie budŜetu na przyszły rok. Poza tym stałe komisje równieŜ 
będą składać do budŜetu wnioski podczas omawiania projektu budŜetu. Zdaje sobie sprawę     
z tego, Ŝe budŜet jest juŜ strasznie naciągnięty. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ duŜo środków finansowych jest zaplanowanych juŜ na budowę 
kanalizacji w Zumpach. 
 
Radny Paweł Sukiennik wyjaśnił, iŜ na str. 19 części opisowej w dziale ochrona środowiska 
jest nowy punkt dotyczący niskiej emisji, czego dotyczy ten punkt. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ na zebraniu wiejskim była mowa o tym programie, do którego 
Gmina chce przystąpić w przyszłym roku.  
 
Radny Wiesław Kubieniec zadał pytanie, czy moŜna jeszcze składać wnioski do programu 
niskiej emisji. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ nie było jeszcze wniosków, na razie orientacyjnie rozpropagowano 
ankiety, aby rozeznać, jakie jest zainteresowanie wśród mieszkańców chęcią przystąpienia do 
tego programu.  
 
Ad. 13 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ jeśli chodzi o kontenery w Hucisku, wyjaśnił, iŜ rozmawiał z Panią 
Krawczyk, która zgodziła się na umieszczenie tych kontenerów na jej działce. Jeśli chodzi       
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o naprawę dróg wojewódzkich Wójt wyjaśnił, iŜ juŜ interweniował kilka razy w tej sprawie   
w Starostwie Powiatowym. Niebawem jakaś firma ma rozpocząć remonty tych dróg, ponadto 
ma równieŜ utwardzić pobocza za pomocą frezu asfaltowego. Poinformował równieŜ, iŜ 
zostały pomalowane pasy na przejściach drogowych. Wójt Gminy poinformował o odbyciu 
się spotkania z przedstawicielami zaprzyjaźnionej gminy z Czech z miejscowości Komorni 
Lhotka, powiadomił, iŜ podczas tej wizyty przybyli goście zwiedzili Naftobazy.                     
W przyszłości planuje się odwiedzić z delegacją inne zakłady działające na terenie naszej 
Gminy. Ponadto Wójt poinformował o wpłynięciu pisma od mieszkańców ul. Wojska 
Polskiego z prośbą o przejęcie przez Gminę drogi znajdującej się pomiędzy blokami. Wójt 
wyjaśnił, iŜ jest przeciwny przejęcia tej drogi do póki nie będzie ona uregulowana w planie 
zagospodarowania przestrzennego.  
 
Radny Henryk Ledwoń zadał pytanie, do kogo naleŜy droga przy gospodarstwie 
ekologicznym w Dołach, gdyŜ znajduję się tam duŜo przechyłych drzew, które naleŜałoby 
wyciąć. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ nie wie. 
 
Ad. 14,15 
Radny Paweł Sukiennik wyjaśnił, iŜ mieszkańcy zgłaszają pozytywne opinie odnośnie 
oznakowania ulic. Ponadto poinformował, iŜ zniknęły słupki zakazujące wjazdu na ul. 
Boczną od strony rondka. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ utrzymaniem DW 905 zajmuje się Starostwo Powiatowe, a ponadto 
fakt zniszczenia dwóch słupków został zgłoszony pracownikom ZDW. 
  
Radny Paweł Sukiennik zadał pytanie, na jakim etapie jest utwardzenie poboczy na             
ul. Poznańskiej. Prosi o nacisk w celu przyspieszenia tych prac. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ zostało to zgłoszone juŜ na piśmie do Starostwa Powiatowego. 
 
Radny Alfons Filipczyk zgłosił, iŜ został zniszczony znak zakazu wjazdu na drogę               
w kierunku stawów w Hucisku. 
 
Radny Bogdan Hutsz zgłosił, iŜ w stronę Zumpów leŜą na poboczu dwa znaki drogowe. 
 
Radna Aniela Frania zgłosiła wniosek, iŜ przy starym przedszkolu na ul. Wojska Polskiego 
leŜy przewrócony znak drogowy. 
 
Ad. 16 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym pisma jakie wpłynęły: 

• poinformował radnych o konieczności zaplanowania środków na 2010r. na budowę 
nowej ulicy przy ul. Smołki; 

• przedstawił pismo w sprawie nadania nazwy ulicy; 
• przedstawił pismo z Kurii Diecezjalnej o zaproszeniu na dni skupienia dla 

samorządowców; 
• przedstawił pismo ze Wspólnoty zapraszające na szkolenie z zakresu programu 

planowania przestrzennego; 
• przedstawił pismo ze Wspólnoty dotyczące szkolenia dla radnych; 
• przedstawił pismo w sprawie prenumeraty gazety „Wspólnota”; 
• przedstawił pismo w sprawie oferty przygotowania „wirtualnego spaceru po gminie”; 

 



9 

Radny Edward CzyŜ zaprosił radnych na bezpłatne szkolenie, które będzie organizowane     
w Domu Kultury na temat nowej ustawy o finansach publicznych. 
 
Pani Jolanta Sierańska poruszyła sprawę wałęsających się i przesiadujących w starym 
przedszkolu przy ul. Szkolnej nietrzeźwych mieszkańców naszej Gminy, którzy urządzają 
sobie tam pijacie imprezy. Prosi o interwencję do właściciela tej nieruchomości, aby 
zabezpieczył ten teren. 
 
Wójt Gminy poinformował, iŜ wysłał juŜ pisma wraz ze zdjęciami tych budynków do 
właściciela, jednak na razie nie otrzymał odpowiedzi. 
 
Zastępca Wójta Stanisław Wieczorek poinformował, iŜ w naszej Gminie ruszył program 
bezpłatnych porad prawnych dla mieszkańców Gminy i nie tylko z Gminy. Porady będą 
udzielane w wyznaczonych dniach w siedzibie Ośrodka Pomocy Społecznej. Poinformował iŜ 
jest to jedyny punkt w powiecie lublinieckim. Punkt będzie czynny dwa razy w tygodniu         
i będzie to podanie do publicznej wiadomości i będzie on czynny przez 24 miesiące. 
 
Radny Paweł Sukiennik zadał pytanie czy są jakieś ograniczenia prawne co do zakresu tych 
porad. 
 
Zastępca Wójta wyjaśnił, iŜ porady prawne będą udzielane we wszystkich sprawach. 
 
Ad. 17 
Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za przybycie zamknął XXXIV sesję Rady 
Gminy. 
 
 
 
 
Sporządziła: mgr Marzena Klabis 
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